
Inspraaktekstbomenbeleid – Partij voor de Dieren, Zoetermeer – 26 mei 2025 

Geachte voorzitter en raadsleden, 

Mijn naam is Syl van der Ven en ik spreek vanavond in namens de Partij voor de dieren over het 
voorgenomen besluit om het bomenbeleid aan te passen. 
Het de bewoners van Zoetermeer makkelijker te maken om bomen te laten kappen is een ondenkbaar 
vreemd voorstel. Als we denken aan redenen als meer parkeerplaatsen, vallende blaadjes, schaduw of 
vogelpoep……. 
 
Dit voorstel doet dan ook geen recht aan de waarde van bomen! 

Wij als partij voor de dieren maken ons hier grote zorgen over. 

Sinds mei van dit jaar telt Zoetermeer 130.000 inwoners. We zijn geen dorp meer, maar een volwaardige 
stad.  
Juist in een stad als deze zijn bomen van onschatbare waarde. Ze vangen CO₂ op, zorgen voor verkoeling 
tijdens hete zomerdagen, houden regenwater vast bij extreme buien en verminderen hittestress in 
versteende wijken. 

Maar bomen doen nog meer: ze zuiveren de lucht die we inademen. Ze vangen fijnstof op, u weet wel de 
schadelijke deeltjes die onze longen aantasten en leiden tot gezondheidsproblemen. In een stedelijke 
omgeving, waar verkeer en verstening de boventoon voeren, is dit van levensbelang. 

Daarnaast wil ik benadrukken wat bomen betekenen voor dieren, ook wel de stemloze te noemen. Van de 
kleinste insecten de rupsen tot een huis voor vogels die zich erin nestelen en voor de vleermuizen is de 
boom een huis! Ook moeten we de egels niet vergeten die de beschutting van de gevallen bladeren nodig 
hebben! 
Bomen zijn essentieel voor het voortbestaan van talloze diersoorten. Elke boom die gekapt wordt, betekent 
minder leefruimte, minder voedsel, en uiteindelijk minder biodiversiteit. Een boom is niet zomaar een 
object in de openbare ruimte. Het is een levend ecosysteem. 
 
We begrijpen dat sommige mensen hinder kunnen ervaren van bomen. Maar overlast is vaak subjectief. 
Wat voor de één een probleem is, is voor de ander juist een waardevolle bron van rust en schoonheid. Als 
we individuele klachten zwaarder laten wegen, lopen we het risico het grotere belang – dat van klimaat, 
natuur, gezondheid en leefbaarheid – uit het oog te verliezen. 
 
Tot slot willen wij ook wijzen op het sociale effect van dit voorstel. Bomen kunnen mensen verbinden, maar 
ze kunnen ook aanleiding worden voor conflict als hun waarde ter discussie komt te staan. Door de regels 
te versoepelen, komt de deur open te staan voor spanningen tussen buren. Want wat als de ene buur zijn 
boom wil behouden, terwijl de ander er last van zegt te hebben? Dit beleid leidt zeker tot polarisatie! 
 

Voor de Partij voor de Dieren is het helder: 
De bescherming van bomen moet worden versterkt. 
Niet alleen voor het klimaat, maar ook voor de luchtkwaliteit, voor de dieren, voor de gemoedelijke rust in 
de wijken en voor de toekomst van onze kinderen en kleinkinderen. 
 


